
НОВА «ГЕОГРАФІЯ» СПРИЯТИМЕ 
РОЗВИТКУ ОБЛАСТІ 
Днями в сесійній залі 

обласної ради відбу-
лося засідання робо-
чої групи з адміні-
стративно-терито-

ріальної реформи. Обговорю-
вали перспективний план 
розвитку громад, підготовле-
ний фахівцями облдержадмі-
ністрації. Він виглядає, як но-
вітня адміністративна мала 
області, де навколо міст об-
ласного підпорядкування, 
нинішніх і колишніх райцен-
трів утворилися нові адміні-
стративні одиниці - громади, 
звісно, поки що на папері. 

За словами директора Де-
партаменту містобудування 
та архітектури КОДА Наталії 
Мошинської, було враховано 
результати громадських об-
говорень. А межі територіаль-
них громад, зображені на 
мапі плану, ще можуть бути 
неодноразово змінені. Як за-
значив присутній на заході 
голова КОДА Володимир 
Шандра, справу лише розпо-
чато. Основна робота в цьому 
напрямку попереду. Кожен 
складний чи спірний випадок 
об'єднання громад робоча 
група розглядатиме окремо. І 
спільно з мешканцями, які 
живуть на таких територіях, 
ухвалювати відповідне рі-
шення - чи потрібно конкрет-
ним населеним пунктам вхо-
дити до будь-якої громади. 

Голова облдержадміні-
страції Володимир Шандра 
впевнений, що чим більшою 
буде громада, тим потужні-
ший економічний потенціал 
матиме. Про це свідчить і до-
свід провідних європейських 

країн. Як наголосив очільник 
Київщини, нині вже чотири 
громади на сільському, се-
лищному, районному рівнях 
ухвалили рішення про 
об'єднання, ще три невдовзі 

це зроблять. Тридцять гро-
мад уже узгодили межі, ще 17 
- у процесі узгодження. Але є 
й проблемні громади. Тобто, 
такі, що затягують із рішен-
ням про об'єднання, воче-

видь, не розуміючи своєї ви-
годи від цього. 

Про роботу медичних за-
кладів у новостворених гро-
мадах розповів заступник ди-
ректора Департаменту охоро-

ни здоров'я КОДА Олександр 
Глушаниця. Відтак первинну 
медичну допомогу надавати-
муть у кожному адміністра-
тивному центрі громади, а 
спеціалізовану - у районних і 
міських лікарнях, а також об-
ласних закладах охорони 
здоров'я. Це, на думку фахів-
ця, у рази зменшить час очі-
кування швидкої допомоги і 
є доцільним в умовах еконо-
мічної скрути. До речі, майже 
всі представники громад об-
ласті, які були присутні на за-
ході, погодилися із цим. Адже 
нині утримувати стаціонар із 
обладнанням і лікарським ко-
лективом буде не по кишені 
багатьом громадам. Набагато 
дешевше укласти угоду з най-
ближчою районною лікар-
нею, яка й обслуговуватиме 
хворих мешканців. 

Нагадаємо, що окрім зако-
ну про добровільне об'єднання 
територіальних громад, є за-
кон про їхню співпрацю, який 
урегульовуватиме дуже бага-
то питань. Натомість актив-
ними мають бути й самі гро-
мади. Вони повинні самостій-
но шукати шляхи розвитку, 
боротися за інвесторів і ство-
рювати сприятливий клімат 
для них, переконаний колиш-
ній мер Славутича Володи-
мир Удовиченко, який нині 
очолив офіс реформ у Київ-
ській області. До слова, офіси 
реформ нещодавно створено в 
усіх регіонах України. Вони є 
експертними недержавними 
організаціями, які Рада Євро-
пи й Агентство США з міжна-
родного розвитку підтриму-
ватимуть фінансово. 


